
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. juni 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1438 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 1438:  

”Kan ministeren oplyse, hvad Sundhedsstyrelsen gør forskningsmæssigt for at blive 

klogere på behandlingen af den mindre restgruppe med stofskiftesygdomme, som 

ikke kan profitere af de gængse behandlingsformer?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen er der indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, som jeg kan 

henholde mig til: 

 

”Sundhedsstyrelsen har ikke mulighed for at iværksætte forskningsprojekter eller 

undersøgelser. Dette gælder også i forhold til stofskiftesygdomme. Det er i stedet 

forskningsinstitutionerne og fagpersoner inden for området, der potentielt vil 

afdække emnet, herunder belyse nye behandlingsmuligheder for udvalgte grupper. 

 

Hvis der er tale om nye behandlingsformer, som ny medicin eller medicinsk 

udstyr, påhviler det producenten at dokumentere effekter. Sundhedsstyrelsen vil 

ofte i forbindelse med faglige gennemgange af faglige områder pege på, hvor der 

er behov for ny viden.” 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Julie Broholm 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 30-09-2020 

Enhed: MEDINT 

Sagsbeh.: DEPJBR 

Sagsnr.: 2009886 

Dok. nr.: 1311431 

 

Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1438 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

